









中国医药健康产业股份有限公司 China MEHECO Co., Ltd. 中国医药保健品有限公司 China MEHECO Corporation

天然药物事业部 Botanical Division

中国医药健康产业股份有限公司 China MEHECO Co., Ltd. 中国医药保健品有限公司 **China MEHECO Corporation**

公司简介

中国医药健康产业股份有限公司是一家国有控股上市公司(控股股东为中央骨干企业中国通用技术(集团)控股

有限责任公司),其前身是成立于1984年的中国医药保健品进出口总公司。 公司秉承**"关爱生命、追求卓越"**的核心理念,致力于医药产业发展和人类健康事业,打造集研发、生产、销 售、服务于一体的产业链,努力将公司发展成为一家在国内医药行业中具有重要地位、在国际市场具有较强竞争力和 品牌影响力的科工贸一体化大型医药企业集团。

公司已经建立起了以国际贸易为引领、以医药工业为支撑、以医药商业为纽带的科工贸一体化产业格局,产业领 域涉及天然药物、化学药物、医疗设备与器械辅料、生物制剂、血液制品等的研发、生产与销售。

中国医药愿成为您可信赖的业务合作伙伴。

中国医药保健品有限公司是中国医药健康产业股份有限公司的子公司,主要负责天然药物、医药产品、医疗器械 等产品的国际贸易。

天然药物事业部于2016年从中国医药保健品有限公司独立出来,成为中国医药健康产业股份有限公司的战略业务 单元,致力于发展天然药物的种植、生产、进出口和国内销售。

Company Profile

China MEHECO Co., Ltd., founded in 1984, formerly called China National Medicines & Health Products Import & Export Corporation, is a state-holding company and its controlling shareholder is China General Technology (Group) Holding Co., Ltd., an important backbone state-owned enterprise directly administered by the central government.

Upholding the tenet of "Cherishing Life and Seeking Excellence", China MEHECO is dedicated to the promotion of human health and the development of pharmaceutical industry, to create an industrial chain which fully integrates R&D, production, sales and services. China MEHECO strives to become a large-scale integrative pharmaceutical group with high position among domestic peers. and with worldwide renown for its great brand influence and high competitiveness.

China MEHECO has established a comprehensive business framework that is guided by international trade, supported by pharmaceutical manufacture and coordinated by pharmaceutical commerce. Its business scope covers R&D, manufacturing, distribution, international trade, academic promotion and technical service of botanical products, pharmaceuticals, medical equipment and facilities, biological and blood products, etc.

China MEHECO is willing to be your reliable business partner.

China MEHECO Corporation is a sub-company of China MEHECO Co., Ltd. and it's dedicated to the international trade of botanical products, pharmaceuticals and medical equipment and facilities, biological and blood products.

Botanical Division, divided from China MEHECO Corporation in 2016, becomes the strategic business unit of China MEHECO Co., Ltd., which is dedicated to the promotion of cultivation, processing, international trade and domestic sales of botanical products.



天然药物事业部–中国医药战略业务单元

Botanical Division: the Strategic Business Unit of China MEHECO

事业部概况

天然药物事业部于2016年9月从中国医药保健品有限公司分立开始 独立运营,成为中国医药健康产业股份有限公司的战略业务单元,

事业部坚持全产业链专业化发展模式,有机整合天然药物种植、 加工、仓储、销售等产业链环节。目前已建有人参、甘草、麻黄、大 黄、小茴香、甜茶叶、红花等多种药材和药用植物的栽培基地,在天 津港口塘沽建立了仓储加工厂和品质控制实验室, 拥有恒温控湿仓库 面积7500平米(温度15 $^{\circ}$ C以下,湿度60 $^{\circ}$ 以下),常温库房16000平方米,加工车间2450平方米,实验室400平方米。塘沽加工厂已通过 中国国家食品药品监督管理局GMP认证,并获得日本国厚生劳动省 "医药品外国制造业者认定",实验室已获天津出入境检验检疫局相

关资质认定。

我们希望通过可靠的质量保障体系和专业的积累,成为您信赖的 天然植物原料供应商。

About Botanical Division

Botanical Division, divided from China MEHECO Corporation on September 1, 2016, becomes the strategic business unit of China MEHECO Co., Ltd.

Botanical Division insists on the industry chain mode of development, integrating cultivation, processing, storage, international trade and domestic sales. Our division has established cultivation base of Ginseng, Licorice, Ephedra, Rhubarb, Fennel, Blackberry Leaves, Safflower and other herbal plants. We have also built a processing factory in Tanggu, Tianjin, which includes warehouses of 16000M, constant temperature and humidity controlling warehouses of 7500M, processing workshops of 2450M, and a laboratory of 400M. The processing factory has acquired the GMP certification by SFDA, China and has acquired the License for Foreign Pharmaceutical Manufacturers by MHLW, Japan. The laboratory has passed the qualification verification by CIQ, Tianjin.

We would like to be your confident and assured supplier of botanical products with the yearly accumulated experience, expertise and reliable quality control system.



主要业务与产品

一、出口业务: 主要包括天然原料药(中草药、药用植物、药用动物、药用矿物)、健康食品原料、有机植物产品、脱水蔬菜、芳香植物产品、天然调味品、植物提取物、中药饮片、中成药、蜂产品、甘草制品、食品配料和添加剂的出口。

二、进口业务: 主要包括传统南药、海外出产的天然药物、健康食品原料、芳香植物、天然调味品、甘草酸粉等植物提取物产品的进口业务。

三、 内 贸 业 务: 主要面向国内市场销售中药材(国产药材、进口药材(南药))、进口保健食品原料、进口香辛料等。

四、加工业务: 主要加工生产天然原料药、健康食品原料等产品,如粉末、切刻、精致切刻、切丝、颗粒等;

五、种植业务: 主要包括中草药、药用植物、天然调味品来源植物的基地化种植。

Main Business and Products

- **1. Export Business:** we export the following products:
- (1) botanical medicines: including herbs, medicinal plants, medicinal animals, medicinal minerals, etc.
- (2) botanical extracts;
- (3) spices and aromatic plant products;
- (4) bee products
- (5) Chinese traditional medicines;
- (6) food additives, ingredients & Licorice extracted products
- (7) materials for health food
- (8) organic products
- (9) dehydrated vegetables
- **2. Import Business:** import of botanical medicines (including herbs, medicinal plants, medicinal animals and medicinal minerals), aromatic plants, spices, materials for health food, etc.
- 3. Domestic Sales & Distributions: including herbs, imported herbs and spices, imported health products, etc.
- **4. OEM Processing Business:** Our GMP factory in Tianjin can process many kinds of botanical medicines, spices, aromatic plants and materials for health food, in the form of powder, cuts, fine cuts, cut ends, granule, etc.
- **5. Cultivation Business:** cultivation and cooperation on planting of herbs, medicinal plants, as well as plants for the source of natural seasonings.





药材及其切制品、香辛料(Spices, Herbs & Slices)



植物提取物(Botanical Extracts)



蜂产品 (Bee Prodacts)



业务部门

1、业务一部

负责日本、韩国等东南亚国家和地区的药材、健康食品原料、香辛料等产品的出口业务;负责蜂产品出口业务。

2、业务二部

负责欧洲、美洲等国家和地区的药材以及脱水蔬菜、调味料等食品原料的出口业务;负责植物提取物、食品配料和添加剂出口业务;负责甘草及甘草制品的进口业务,甘草制品的出口和国内销售业务。

3、业务三部

负责南药、天然原料药、保健产品原料的进口和国内销售业务;负责中成药保健品的出口业务;负责药材、饮片的国内销售业务。

4、大客户部

负责事业部大客户的销售和服务业务。

5、资源发展部

负责甘草、人参、麻黄、大黄、小茴香、甜茶叶、红花等天然药物和植物产品的栽培基地建设和栽培过程的GAP管理工作。

6、塘沽加工厂

负责产品的仓储、加工生产和品质检测及控制。









中国GMP证书(Chinese GMP Cert)

日本GMP证书(Japanese GMP Cert)

HACCP证书(HACCP Cert)

Business Departments

- **1. The 1st Business Department:** responsible for the export of botanical medicines, health food materials, spices to Asian markets, esp. Japan, Korea and Southeast Asia; export of bee products to the global market.
- 2. The 2nd Business Department: responsible for the export of botanical medicines, dehydrated vegetables, food ingredients and additives, spices and other food materials to Europe and United states; export of botanical extracts, food additives and ingredients to the global market; import of Licorice and its extracts; the sale of Licorice, glycyrrhizinic acid, dipotassium glycyrrhizinate, and other Licorice extracted products.
- 3. The 3rd Business Department: responsible for the import of botanical medicines and health product resources; export of Chinese traditional medicine and health products; domestic sales of imported products, Chinese herbs and its processed slices
- 4. VIP Client Department: responsible for a few VIP clients for their special business models and requirements.
- **5. Resources Development Department:** responsible for the management and development of the planting bases of Ginseng, Licorice, Ephedra, Rhubarb, Fennel, Blackberry Leaves, Safflower and other herbs and medicinal plants, as well as the GAP management to guarantee the traceability and stability of the quality.
- **6. Tianjin Tanggu Processing Factory:** serves as the center of processing, testing and quality control, storage and logistics of the Botanical Division.



药品生产许可证(Licence For Processing Drugs)



塘沽加工厂(Tanggu Processing Factory)



可靠和可追溯的质量

事业部致力于建立可追溯的质量管理体系,通过不断完善的GACP、GMP、GSP等过程管理措施,确保产品质量的可靠和可追溯。

全程可追溯管理: 通过逐步确定野生品种的采集基地,以及建立重点品种的规范化人工种植基地,参照 GACP的相关要求落实产品采集、栽培、加工的履历化等管理措施,按GACP,GSP,GMP,HACCP,Kosher和有机 认证的质量要求,对货物运输、仓储、加工各环节进行有效管理,保障产品质量和安全。

质量监控: 事业部拥有完善的QA/QC品质管理和检验体系,实验室拥有先进的安捷伦高压液相(HPLC)、气相色谱质谱仪(GC-MS)、原子吸收系统(atomic absorption systems)等多种设备,涵盖了天然药物的基源鉴定、成分和含量测定、重金属和农药残留检测。











人参、大黄、甜茶叶等多种产品欧盟及美国有机认证证书 (ECO Organic Certification of EOS/NOP for Ginseng, Rhubarb,blackberry leaves & other herb plant products.)







安捷伦1260液相色谱仪(Agilent 1260 HPLC)

Reliability and Traceability of the Quality

We dedicate to establish a reliable and traceable system to guarantee the quality of our botanical products, guided by the standard of GACP, GMP, GSP, HACCP, Organic and kosher requirements.

Traceability System: According to the GACP, GSP, GMP, HACCP, Kosher and organic standards requirements, we have developed an efficient management system to organize processing, storage and logistics, by gradually marking the collecting places of wild herbal products, and setting up standardized planting bases for many herbs & medicinal plants, as well as by applying controlling measures such as GACP requirements, resumes of planting/collecting.

Quality Supervising: We now have built up a quality supervising system composed of QA, QC and lab testing system. The lab is equipped with Agilent HPLC, GC-MS, atomic absorption systems (including flame AA and graphite furnace AA) and other equipment, which covers the identification of the originality of herbs and medicinal plants, detection of the composition and content, as well as the detection of the heavy metals and pesticide residues.



安捷伦原子吸收仪(火焰) Agilent Atomic Absorption(flame AA)



安捷伦7890气质仪 Agilent 7890 GC-MS



安捷伦原子吸收仪(石墨炉) Agilent Atomic Absorption(graghite furnace AA)



安捷伦6890气相色谱仪 Agilent 6890 GC



成员企业:新疆天山制药工业有限公司

新疆天山制药工业有限公司是中国医药健康产业股份有限公司控股的药品生产企业,成立于1986年,主要从事甘草制品(甘草酸粉、甘草各类工业盐及其副产品)及中药片剂及颗粒剂的生产和销售。

Member Company: TIANSHAN Pharmaceuticals

As a member company of China MEHECO, Xinjian Tianshan Pharmaceuticals Industry Co., Ltd. was established in 1986, which is the first Pharmaceuticals in China using modern technology to produce licorice products, including glycyrrhizinic acid, dipotassium glycyrrhizinate, etc.

产品目录 (Product Catalog)

- 1. 天然原料药 Botanical Medicines
- 2. 健康食品原料 Health Food Materials
- 3. 蜂产品 Bee Products
- 4. 香辛料和调味品 Spices
- 5. 脱水蔬菜 Dehydrated Vegetables
- 6. 植物提取物 Botanical Extracts; 甘草及甘草制品(Licorice & Licorice products)
- 7. 食品配料和添加剂 Food Additives & Ingredients
- 8. 中成药保健品 Chinese Traditional Medicines & Health Products
- 9. 有机产品 Organic Products



04

药材和药用植物种植基地(Herbal plants cultivation bases)









野生甘草护育基地(wild Licorice protection base)





China MEHECO Corporation

Add: No. 18 Guangming Zhongjie, Dongcheng District, Beijing 100061, China

Tel: 0086-10-67107349

Fax: 0086-10-67120446,67114290, 67128905

E-mail: yangyaxiong@meheco.com.cn

Website: http://www.meheco.cn